
Erhvervsudvalget

Til: Erhvervsministeren
Justitsministeren

Dato: 13. august 2021

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

ERU alm. del

Samrådsspørgsmål AJ
I forbindelse med Danske Banks indsendelse af forkerte oplysninger til domstolene øns-
kes ministrenes holdning til følgende spørgsmål:
– Hvad er ministrenes holdning til den stikprøve, der viser, at Danske Bank har sendt

forkerte oplysninger til domstolene i op imod 16.000 retssager?
– Hvordan mener ministrene, at der skal opnås forlig i denne enorme bunke af potentielt

fejlbehæftede sager, hvor kunder er endt med at betale for meget? Er det bankens
ansvar at opsøge disse kunder proaktivt? Skal sagerne genoptages på ny ved dom-
stolene, med alt hvad det indebærer af omkostninger?

– Hvilken betydning mener ministeren, at sagen har for tilliden til bankerne og til dom-
stolene?

– Hvad agter regeringen at gøre for at undgå en gentagelse?
– Er regeringen bekendt med lignende sager hos andre banker?
– Er regeringen af den holdning, at denne sag fremover vil ændre domstolenes praksis,

så domstolene for fremtiden ikke i samme omfang kan eller bør stole på, hvad finan-
sielle institutioner indleverer af oplysninger? Skal domstolene fremover selv sørge for
at gå oplysningerne efter i sømmene?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL).

På udvalgets vegne
Anni Matthiesen
formand
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